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COMISSIÓ PERMANENT 
 

Acta de la sessió del 21 de març del 2013 

 

Sota la presidència del Sr. Carles Agustí, Comissionat de Participació Ciutadana i 

Associacionisme, s’inicia la sessió a les 19:00 hores, a la Sala Lluís Companys  

 

Assistents  

Sr Pau Gonzalez, ex president del CJB i ex vicepresident primer del consell de ciutat; Sr. 

Albert Claret, president del Consell de Joventut de Barcelona (CJB) i vicepresident primer 

del Consell de Ciutat; Sr. Alejandro Goñi, president de PIMEC-Comerç i vicepresident 

segon del Consell de Ciutat; Sr. Emilio Ruiz, de l’apartat de Persones del Registre Ciutadà; 

Sra. Yolanda Españó, en nom de la Federació d’Associacions de Mares i Pares d’Alumnes 

de Catalunya (FAPAC); Sr. Carles Aledo, de l’apartat de Persones del Registre Ciutadà; Sr. 

Jordi Galligó, en representació del Consell Assessor de la Gent Gran;  Sra. Raquel Díaz, en 

representació del Consell Rector de l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat 

(IMD); Sr. Joaquim Mestre en representació del Grup d'Iniciativa per Catalunya Verds-

Esquerra Unida i Alternativa (ICV- Euia); Sra. Mª Carmen Fernández en representació del 

Sr. Guillem Espriu del Partit Socialista de Catalunya (PSC); Sra. Elisenda Rius, de l’apartat 

de Persones d’Especial Rellevància; Sr. Enric Estrenjer, de l’apartat de Persones d’Especial 

Rellevància Ciutadana; Sra. Eulàlia Perarnau, en nom del Secretariat d’ Entitats Sants, 

Hostafrancs i la Bordeta; Sr. Enric Canet, en representació de Casal dels Infants per l’acció 

social als barris. 

 

Assistits per la Sra. Berta Clemente, secretària del Consell de Ciutat, i pel Sr. Orland Blasco. 

S’excusen 

 Sr. Joaquim Forn, Primer Tinent d’Alcalde; Sra. Victòria Miquel, en nom del Consell 

d’Associacions de Barcelona( CAB); Sra. Roser Vallhonesta, en nom del Consell Ciutadà 

d’Horta-Guinardó; Sr. Jordi Gras, representant del Consell Ciutadà de Sant Martí; 

Sra.Glòria Martín  del Partit Popular de Catalunya (PPC); Sr. Jordi Portabella d’ Unitat per 

Barcelona (UpB) 
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Ordre del dia  

1. Aprovació de l’acta anterior 

2. Activitat del consell 

3. Teixit associatiu i abordatge de la crisi i d’altres espais 

4. Composició de la comissió d’ empara 

1. Aprovació acta darrera permanent i seguiment  acords. 

Excusem els membres que no han pogut venir, el Sr. Jordi Gras porta no podent venir 

diversos dies perquè ho hem fet en dijous que es el dia que treballa a la tarda. 

Sense cap esmena aprovem l’acta. 

 

Acomiadem al Sr. Pau Gonzalez que a la darrera assemblea del CJB va deixar el seu càrrec  

i donem la benvinguda al Sr. Albert Claret que el substituirà. El canvi es farà efectiu 

oficialment al proper plenari. 

 

El Sr. Carles Agustí agraeix la dedicació que el Sr Pau Gonzalez ha tingut envers el consell 

de ciutat, les moltes hores dedicades, les moltes reunions fetes,  i li desitja sort en la seva 

nova etapa, el Sr. Pau Gonzalez agraeix que una plataforma juvenil pugui vicepresidir el 

consell de ciutat i valora que en el seu moment l’Ajuntament apostés per aquest fet. El 

Sr.Albert Claret  manifesta que el Sr. Pau Gonzalez li ha deixat un llistó molt alt i vol 

reafirmar el compromís del CJB amb el Consell de Ciutat. 

 

El Sr. Carles Agustí procedeix a repassar els acords: Respecte a Informar sobre el repte 

ciutadà als membres de la permanent. Es va fer una sessió per les permanents del CMAB i 

del Consell de Ciutat, valora que a aquestes reunions de petit format poden anar bé per 

tractar aquests temes. Respecte a enviar la declaració l’endemà de la permanent amb els 

canvis incorporats. Així es va fer. 
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2. Activitat del Consell. 

Sr. Carles Agustí explica que la data del plenari s’ha hagut de canviar degut als canvis 

d’agenda municipal del mes de març, explica que es crearà un nou grup de treball i que es 

farà difusió a tot el plenari per a dissenyar la renovació del Consell de Ciutat. 

 

També informa que properament es farà una permanent ampliada per a fer el retorn del 

dictamen del pacte del temps que es  realitzar el consell de ciutat i que es convocarà un 

grup de treball sobre l’estat de la ciutat per a preparar el plenari de l’ estiu, tal i com vam 

quedar a la permanent del passat dia 9 d’octubre del 2012. 

 

Dóna a la paraula al Sr. Orland Blasco, explica que s’han doblat les visites degut a 

l’enviament mensual del butlletí. 

 

El Sr. Pau Gonzalez  explica que no acaba de veure l’encaix de que la demanda de punts 

de l’ordre del dia que recull la carta municipal per part del consell de ciutat hagi de ser en 

forma de declaració institucional, afegeix que sempre estarà sotmès a assolir la majoria 

necessària per a ser presentada com a declaració institucional i també a la decisió de la 

junta de portaveus. 

El Sr. Joaquim Mestre explica que els plenaris tenen quatre parts, una primera part 

informativa que correspon al govern i que és on es fa el despatx d’ofici, les mesures de 

govern, informes etc. Una segona part decisòria, on es presenten propostes d’acord i 

proposicions on els partits d’oposició o el propi govern presenten assumptes que han de 

sotmetre’s a votació, una tercera part de control que correspon als grups d’oposició per  

fer una feina de fiscalització del govern a través de la presentació de precs, preguntes o 

declaracions de grup, i un darrer apartat on es presenten declaracions institucionals, que 

és on té més sentit que intervingui el Consell de Ciutat. Valora que el Consell de ciutat té 

més mecanismes per a fer-se visible a més de les declaracions institucionals, com per 

exemple rodes de premsa. 
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El Sr. Carles Agustí manifesta estar d’acord amb el Sr. Joaquim Mestre i que a més aquest 

tema va ser objecte d’un estudi i un informe per part de Secretària General que va ser 

presentat en una permanent extraordinària i afegeix que a més és difícil que algun partit 

no doni veu o resposta a una demanda del Consell de Ciutat. 

 

El Sr. Carles Agustí explica que el Reglament del Consell de ciutat  ha patit algun canvi ja 

que dos partits han fet propostes, passa la paraula a la secretària. La Sra. Berta Clemente 

explica que s’han acceptat dos canvis del PPC i un canvi del PSC, bàsicament feien 

referència a redactar i a règim d’acords. 

La Sra. Elisenda Rius presenta una esmena al reglament sobre la comissió d’empara, 

canviar “ vicepresident primer” per “un vicepresident”  

L’ esmena és acceptada per unanimitat. 

La Sra. Elisenda Rius vol tornar a treure el tema de les Vicepresidències i el fet que un 

ciutadà individual es pugui presentar, El Sr. Carles Agustí li respon que aquest tema va 

està parlat, que aquest tema no tenia consens i que la majoria del grup va decidir deixar-

ho com estava i que els grups polítics estan d’acord de deixar-ho així, vol afegir que la 

representació individual està garantida al consell de ciutat i que la representativitat de les 

entitats no es la mateixa que pugui tenir només una persona i que això s’ha de tenir en 

compte a l’hora de vicepresidir. 

 

3. Teixit associatiu i abordatge de la crisi i d’ altres espais  

La Sra. Berta Clemente explica que aquest grup va coordinat  amb el consell de Benestar 

social i que en el resum que avui s’entrega i que també es lliurarà al plenari s’explica. 

Afegeix que el grup de treball ha preparat la seva intervenció al plenari. 

El Sr. Enric Canet explica que el grup de treball vol incidir sobre el tema de 

l’assistencialisme i la necessitat de donar solucions dins d’un context no diferenciat i que 

caldrà després veure com aquest document arriba als barris. 

El Sr. Alejandro Goñi afegeix que cal vetllar per no duplicar. 
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La Sra. Berta Clemente explica que estan en contacte amb la Cap del Departament de 

Participació Social de la Tinència de Qualitat de Vida, Igualtat i Esports. 

El Sr. Jordi Galligó exposa que està molt d’acord amb la temàtica del grup que és molt 

necessari en aquest moment de crisi i vol recordar que la gent gran forma part d’aquest 

col·lectiu especialment vulnerable. 

4. Composició de la comissió d’ empara 

El Sr. Carles Agustí  explica que a la comissió d’empara al mandat passat es va acordar que 

com a grup d’ oposició hi anés el Sr. Joaquim Forn i que ell proposa que vagi el Sr. Guillem 

Espriu, que és el Regidor de la segona força més votada a l’Ajuntament. 

 

Tothom està d’ acord 

 

Altres Assumptes  

El Sr. Pau Gonzalez vol dir que cal avançar en el tema de BTV ja que no s’ha convocat la 

comissió i que caldria també recordar que la Sra. Sònia Recasens va dir que vindria a una 

permanent a explicar  Barcelona Creixement 

El Sr. Alejandro Goñi diu que Barcelona Creixement ara impulsa una mesura que es diu 

Barcelona Growth . Afegeix que ell voldria parlar dels pressupostos, creu que en el context 

actual, tothom govern i oposició ha de ser conscient que cal que Barcelona tingui 

pressupostos i demana al plenari intervenir en aquest sentit. 

El Sr. Carles Agustí explica que en aquests moments està en tràmit una modificació del 

pressupost que ja ha passat per Comissió d’Economia i està seguint el seu curs fins que es 

pugui aprovar pel Plenari. Aquesta modificació implica: 103,7M€ per inversió i 25,3 M€ 

per despesa corrent. S’està treballant per a  la modificació per import de 93,2 M€ per 

destinar-ho a inversió. Afegeix que el projecte d’ordenances fiscals per 2013 i successius 

no es va arribar a sotmetre a aprovació provisional pel Plenari, en no disposar de la 

majoria necessària. Per tant, continuen vigents les ordenances fiscals aprovades el 23 de 
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desembre de 2011 per 2012 i successius, tot i que en aquests moments s’està tramitant la 

modificació de dues taxes: La taxa d’anàlisi clínica de contrast d’alcoholèmies i 

estupefaents i la taxa de caixers automàtics. 

 

A les 20:50 s’aixeca la sessió, certifica la secretària del consell. 

 

 

Berta Clemente  

Secretària del Consell 

 

 

 

 

ACORDS 

 

 Convidar la segona tinent d’ Alcalde Sònia Recasens a venir al Consell 

a explicar Barcelona Creixement.  

 Crear un grup de treball sobre pressupostos que es reuneixi per 

primer cop abans del plenari del dia 8 

 Treballar per convocar el Consell Consultiu i assessor de BTV. 

 

 


